
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 1. september 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1658
I forhold til den økologiske tilstand foretager myndighederne store tiltag med henblik på
kvælstofreducering. Men i forhold til opnåelse af god kemiske tilstand virker det som
om, der ikke er gjort de samme omfattende tiltag, jf. fund af PFOS ved brandskolen ved
Korsør og den aktuelle kemiske tilstand i Smålandsfarvandet. Kan ministeren forstå, at
landbruget er dybt bekymret over at være mål for krav om kraftige kvælstofrestriktioner,
når landmænd samtidig er tilskuere til stor forurening og giftudslip fra PFOS til de selv-
samme kystområder, som ønskes beskyttet mod kvælstof?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Stén Knuth (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sten.Knuth@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand

1/1

Miljø- og Fødevareudvalget 2020-21
MOF Alm.del - Spørgsmål 1658

Offentligt


